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Abstract: This work develops a model that analyzes the wave propagation in

armchair single-walled carbon nanotubes (SWCNTs) under thermal environment.

The effect of a small length scale is incorporated in the formulations using nonlocal

Levinson beam model. Unlike Timoshenko beam theory, Levinson beam theory

satisfies zero traction boundary conditions on the upper and lower surface of the

structures, so there is no need to use a shear correction factor. The equivalent

Young’s modulus and shear modulus for armchair SWCNT are derived using an

energy-equivalent model. Results indicate significant dependence of natural

frequencies on the temperature change as well as the chirality of armchair carbon

nanotube. These findings are important in mechanical design considerations of

devices that use carbon nanotubes.



Keywords: Double-walled nanotubes; Vibration; Nonlocal elasticity; Chirality;

Nanomaterial.

Résumé : Ce travail a pour but de développer un modéle qui analyse la
propagation des ondes dans les nanotubes de carbone mono paroi de type armchair
dans un environnement thermique. L’effet d’échelle est incorporé dans les
formulations théoriques en utilisant le modele des poutres non local de Levinson.
Contrairement a la théorie des poutres de Timoshenko, la théorie de Levinson
satisfait la nullit¢ de la contrainte de cisaillement transverse dans les faces
superieures et inférieures des structures sans [’utilisation du coefficient de

cisaillement.

Le module de Youg équivalent ainsi que le module de cisaillement du
SWCNT de type armchair sont déterminés en utilisant le modele de I’énergie
équivalent. Les résultats ont montré une dépendance significative des fréquences
naturelles au changement de la température ainsi qu’a la chiralit¢ de nanotube de
carbone de type armchair. Ces constatations sont importantes dans la conception
mécanique et physique des appareils et des €léments utilisant les nanotubes de

carbone.

Mots clés : Nanotube double couche; Vibration; Elasticité nonlocal; Chiralité;

Nanomatériaux.
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